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Όνομα:  ………………………………...……………….….  Ημερομηνία:  …………............ 
 
 

Ας γνωρίσουμε τα ρήματα που τελειώνουν σε –ωνω και - ίζω 
 

- Μαμά, κρυώνω πολύ σήμερα 
- Ντύσου καλά, για να μην κρυώσεις. Το κρύωμα δε φεύγει 
εύκολα. 
 
- Καθαρίζω το δωμάτιο μου. 
-Καλά κάνεις. Αφού τελειώσεις το καθάρισμα, πήγαινε να 
ξεκουραστείς. 

 
 

 
1. Κλίνω το ρήμα στα πιο κάτω πρόσωπα.  

 

Ενεργητική φωνή  
(τι κάνω) 

Παθητική φωνή  
(τι παθαίνω) 

 
εγώ πληγώνω 

 
εγώ πληγώνομαι 

 
αυτός  …………………………. 

 
αυτός  …………………………… 

 
εμείς  …………………………. 

 
εμείς  ……………………………. 

 
αυτοί  …………………………. 

 
αυτοί  ……………………………. 

 
 

2. Σχηματίζω ρήματα από τα παρακάτω ουσιαστικά. 
 

λάδι            λαδώνω χρέος  …………………………… 

βίδα …………………………… καθαρό  …………………………… 

ρίζα …………………………… κρύο  …………………………… 

χτένα          ……………………………          ζωγραφιά        ………………………….. 

 

3. Συμπληρώνω στις προτάσεις το ρήμα που παράγεται από το ουσιαστικό 
της παρένθεσης. 
 
 (όργωμα)   Ο γεωργός το φθινόπωρο  …………….…………  τα χωράφια    
                  του. 
(κρύο)        Πολλές φορές …………………………  με το παραμικρό. 
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(διόρθωση) Να ……………………………  αμέσως τα λάθη σου. 
(κλειδί)       Πριν φύγεις να  ………………………………  την πόρτα.                       

 
4. Φτιάχνω οικογένειες λέξεων. 
 

                         πότ…..σμα σημει….ματάριο 

ποτίζω ποτ….στήρι         σημειώνω          σημεί….μα 

   ποτ….σμένος  σημεί….ση 

 
                         ……………………………       ……………….……………… 

       σκαλίζω        ……………………………       στρώνω           ………………………………… 

 
5. Συμπληρώνω τις καταλήξεις και τονίζω όπου χρειάζεται. 
 

το πεπόν….       το κυδών...          το ψωμ….           το χιόν….  

το τραγούδ...       το κορίτσ….          το καλάθ….           το βράδ…. 

Εξαιρέσεις: οι λέξεις βράδυ, δάκρυ, στάχυ, δόρυ, οξύ. 

           

  


